

For immediate release

OTF and its Affiliates respond to report released by the Ontario Human Rights Commission on anti-Black racism in education

TORONTO, March 27, 2025 — A joint statement in response to the release of the Ontario Human Rights Commission's Report "Dreams Delayed: Addressing Systemic Anti-Black Racism and Discrimination in Ontario's Public Education System" has been released by the Ontario Teachers' Federation (OTF) and its four Affiliates, Association des enseignantes et des enseignants franco-ontariens (AEFO), the Elementary Teachers' Federation of Ontario (ETFO), the Ontario English Catholic Teachers' Association (OECTA), and the Ontario Secondary School Teachers' Federation (OSSTF).

OTF and its Affiliates acknowledge and appreciate the research and community work conducted by the Ontario Human Rights Commission (OHRC) to understand and address anti-Black racism in the education sector. We look forward to continuing conversations with the OHRC to gain a fuller understanding of how all identified union actions can be operationalized in compliance with the laws which govern unions and federations.

Read the full [joint statement](#).

The Ontario Teachers' Federation is the advocate for the teaching profession in Ontario and for its 160,000+ teachers. OTF members are full-time, part-time and occasional teachers in all the publicly funded schools in the province—elementary, secondary, public, Catholic and francophone.

- 30 -

For more information, contact

Ronda Allan, OTF Manager, Communications
ronda.allan@otffeo.on.ca
www.otffeo.on.ca

Pour diffusion immédiate

La FEO et ses filiales répondent au rapport de la Commission ontarienne des droits de la personne sur le racisme envers les Noirs en éducation

TORONTO, le 27 mars 2025—La Fédération des enseignantes et des enseignants de l'Ontario (FEO) et ses quatre filiales, l'Association des enseignantes et des enseignants franco-ontariens (AEFO), la Fédération des enseignantes et des enseignants de l'élémentaire de l'Ontario (FEEO), l'Association des enseignantes et des enseignants catholiques anglo-ontariens (OECTA) et la Fédération des enseignantes et des enseignants des écoles secondaires de l'Ontario (FEESO), ont diffusé une déclaration conjointe en réponse à la publication du rapport de la Commission ontarienne des droits de la personne intitulé *Rêves repoussés : faire face au racisme et à la discrimination envers les Noirs dans le système d'éducation publique en Ontario*.

La FEO et ses filiales reconnaissent et apprécient les recherches et le travail communautaire menés par la Commission ontarienne des droits de la personne (CODP) pour comprendre et combattre le racisme envers les Noirs dans le domaine de l'éducation. Nous nous réjouissons à l'idée de poursuivre les conversations avec la CODP afin de mieux comprendre comment les actions syndicales pertinentes peuvent être mises en œuvre en conformité avec les lois qui régissent les syndicats et les fédérations.

Lire la [déclaration conjointe](#).

La Fédération des enseignantes et des enseignants de l'Ontario est la porte-parole de la profession enseignante en Ontario et de ses 160 000+ enseignantes et enseignants. Les membres de la FEO sont des enseignantes et des enseignants à plein temps, à temps partiel et occasionnels qui œuvrent dans toutes les écoles de la province financées par les fonds publics — élémentaires, secondaires, publiques, catholiques et francophones.

- 30 -

Pour obtenir de plus amples renseignements, communiquer avec :

Ronda Allan—Gérante, Communications, FEO

ronda.allan@otffeo.on.ca

www.otffeo.on.ca